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Zápis z 5. jednání pracovní skupiny Inovativní Zlínsko – Podpora znalostí 

a dovedností (PS) v rámci přípravy Integrované územní strategie Zlínské 

aglomerace pro období 2021 – 2027 (ISg) 

 
    

Místo jednání: Zasedací místnost č. 435, Zarámí 4421 

Termín jednání:  10. srpna 2022 

Přítomni:  viz prezenční listina (příloha č. 1) 

 

Průběh jednání a hlavní body: 

1. Úvodní slovo 

 Ing. A. Kolářová, manažerka ITI, přivítala členy PS, zahájila jednání a představila 

program tohoto jednání. Následně pronesl úvodní slovo místo místopředseda PS Mgr. 

M. Smola, který omluvil účast paní předsedkyně, rovněž přivítal členy PS a poděkoval 

za jejich účast. Přivítána byla Ing. Bohdana Škrabalová, přizvaný host Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně. 

 Ing. Kolářová dále sdělila novinky od posledního jednání PS, které proběhlo v lednu 

2022, zejména: 

 postup ve strategii, kdy byla dokončena její koncepční část; 

 probíhají jednání se zástupci Zlínské aglomerace (starostové obcí, Zlínský kraj, 

zástupci organizací, atd.); 

 bylo představeno nové středisko řízení ITI, v jehož čele je manažerka ITI Ing. 

Adéla Kolářová, dalšími členy jsou specialista strategického plánování a analýz 

ITI Ing. Josef Rusek, finanční manažerka Mgr. Dagmar Zavadilová 

a koordinátoři ITI projektů Ing. Daniela Zentrichová a Ing. Martin Dvořák. 

 

2. Etický kodex  

 A. Kolářová stručně představila přílohu č. 2 Statutu a jednacího řádu PS, schválený na 

8. jednání ŘV ITI konaného ve dnech 25. – 29. 7. 2022 formou per rollam, č. usnesení: 

2/8ŘV/2022. Dokument byl zaslán členům PS v příloze pozvánky. Členové PS podepsali 

dokument již při příchodu spolu s prezenční listinou. 

 

3. Informace o schvalování integrované územní strategie Zlínské aglomerace pro období 2021-

2027 

 J. Rusek ve stručnosti představil stav schvalování ISg. V současnosti je dokončena 

koncepční část ISg (analytická + strategická + implementační část), která byla schválena 

v Řídícím výboru ITI formou per rollam probíhajícím ve dnech 25. – 29. 7. 2022. 

4. 8. 2022 proběhl informační seminář pro zastupitele, kde byla koncepční část ISg 

představena. Na 15. schůzi Rady města Zlína konané dne 8. 8. 2022 byla koncepční část 

ISg odsouhlasena a poté bude na 27. schůzi Zastupitelstva města Zlína (ZMZ) konané 

dne 8. 9. 2022 předložena ke schválení. Po schválení ZMZ bude koncepční část ISg 

postoupena ke schválení MMR v rámci systému ISKP 2021+.  
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4. Kritéria výběru projektů pro naplnění programových rámců 

 Následovalo projednání kritérií, která budou sloužit pro výběr projektů do 

programových rámců (PR). Kritéria jsou nezbytnou podmínkou pro vytvoření PR 

v závislosti na jednotlivých oblastech podpory OP a opatřeních ISg. Kritéria se týkají 

sběru strategických projektů pro tvorbu PR a budou využity ve výzvách, které budou 

vyhlašovány na podzim 2022. Na začátku roku 2023 se předpokládá vyhlášení 

následných výzev nositele, které budou obsahovat stejná, příp. odlišná kritéria. Obě 

sady kritérií bude schvalovat ŘV. Na programu jednání je tedy první sada kritérií.  

 Kritéria se rozdělují na kritéria formálních náležitostí (binární vylučovací), kritéria 

přijatelnosti (binární napravitelná) a hodnotící kritéria. Kritéria formálních náležitostí 

a kritéria přijatelnosti musí projektový záměr splnit. V případě, že jsou tato kritéria 

splněna, může být projektový záměr postoupen k dalšímu kroku procesu hodnocení, 

při kterém budou využita hodnotící kritéria. Ta se člení na obecná a specifická. Celkem 

lze v rámci navrhovaných hodnotících kritérií získat 60 bodů – 30 bodů za obecná a 30 

bodů za specifická hodnotící kritéria. Obecná kritéria se týkají každého projektového 

záměru, specifická kritéria se týkají konkrétní výzvy (aktivity). 

 V rámci obecných kritérií jsou navržena 3 kritéria: 

 Stav připravenosti projektu, 

 Termín realizace projektu, 

 Významnost strategických projektů, které se skládá z 2 podkritérií: Celková 

plocha obcí, kde se bude projekt realizovat a Počet obyvatel obcí, kde se bude 

projekt realizovat. 

 Ze strany týmu střediska ITI byly vysvětlen záměr a přístup k nastavení kritérií. Kritéria 

budou představena na všech PS, na základě připomínek a poznatků PS budou 

dopracována a následně představena na ŘV. 

 V rámci debaty došlo k vysvětlení jednotlivých kritérií, proběhne formální upřesnění 

názvů kritérií. Na základě jednání předcházejících PS dojde k úpravě hodnot u kritéria 

Významnost strategických projektů (dojde ke zmírnění). 

 Diskutovaným kritériem bylo kritérium termín ukončení realizace, kdy M. Teplý 

nesouhlasil s nejvyšším bodovým ohodnocením pro ukončení realizace v termínu do 

30. 5. 2023. Termín považoval za velmi blízký a ve většině případů nelze tento termín 

stihnout a tudíž dosáhnout na plný počet bodů. D. Sobieská upozornila na problém 

související s ukončením projektů v roce 2027, kdy v rámci navržených kritérií u 

pozdějších realizací není možné získat žádný bod (po zkušenosti s IPRÚ se mohou 

projekty realizovat i na konci programovacího období). L. Trčka navrhuje, aby toto 

kritérium nebylo u výzev do OP JAK a OP TAK použito. 

 M. Habuda v průběhu diskuze upozornil na rozdíl mezi výzvou nositele a výzvou 

řídicího orgánu a zopakoval postup, jakým budou žádosti schvalovány.  

 Žádost o změnu nebude mít vliv na hodnocení projektů předložených do výzvy 

k předkládání projektových záměrů pro naplnění programového rámce.  

 Někteří členové PS navrhli úpravu specifických kritérií týkající se aktivit mateřských 

a základních škol (úpravy hodnot osob, na základě kterých jsou přidělovány body). 

L. Trčka navrhuje využít místo kritéria, které se orientuje na počet osob, spíše kritérium 

plochy a to dle Vyhlášky č. 410/2005 Sb., kdy je metrika dána touto vyhláškou. 

 Dle D. Sobieské a L. Trčky je nutné v rámci kritérií hodnotit strategičnost projektů. 
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 B. Škrabalová uvedla, že by bylo vhodné použít kritérium, které by se týkalo rozpočtu, 

přínosu pro aglomeraci a kritérium na jednotlivé aktivity. Jako inspiraci uvedla kritéria 

použita ve výzvách z MŠMT, OP TAK nebo NPO. 

 Panovala shoda, že u projektů je zcela zásadní hodnotit dopad na celé území 

aglomerace. 

 Všechny návrhy ke kritériím pro výzvy, týkající se aktivit IROP a OP TAK, byla 

rozdiskutována, byl dohodnut termín pro zaslání alternativních návrhů a komentářů 

ke kritériím. Členové PS můžou své návrhy a komentáře ke kritériím zaslat do 

18. 8. 2022 na e-mail manažerky ITI. 

 

5. Návrh textu výzvy k předkládání projektových záměrů pro naplnění programového rámce 

 V rámci jednání byla představena pracovní verze vzorové výzvy Rozvoj aplikačního 

potenciálu VO: realizace orientovaného výzkumu ve spolupráci se subjekty aplikační 

sféry, včetně instalace nezbytné infrastruktury. Návrh výzvy je přílohou zápisu č. 5. 

 

6. Harmonogram výzev 

 Celkově bude sestaveno 5 programových rámců – IROP, OPD, OPŽP, OP JAK, OP TAK. 

Bude využito 5 operačních programů, v rámci kterých bude na podzim 2022 vyhlášeno 

25 výzev k předkládání projektových záměrů pro naplnění programového rámce 

operačního programu. 

 Sběr žádostí do projektových rámců se předpokládá v období říjen – prosinec 2022. 

Návrh harmonogramu výzev bude předmětem jednání ŘV a je možné jej 

připomínkovat do 18. 8. 2022.  

 D. Sobieská uvedla, že UTB bude mít zájem o projekty z OPŽP. 

 

7. Nastavení organizace práce PS při posuzování projektů pro zařazení do programového rámce 

 A. Kolářová představila návrh pro vytvoření zúženého týmu pracovní skupiny pro 

hodnocení předložených projektů. Zamýšlená užší pracovní podskupina by se skládala 

z tří členů pracovní skupiny, kteří by byli povinni se dostavit na hodnotící jednání. 

Ostatní členové by měli rovněž možnost se zúčastnit hodnotícího procesu, přičemž 

jejich práva v rámci hodnocení by byla stejná jako práva „povinných“ členů 

hodnotícího týmu. Cílem návrhu je dosažení větší operativnosti a úspora času členů 

početných PS při posuzování projektových záměrů podle kritérií, která boudou 

nastavena tak, aby byl minimální prostor pro subjektivní hodnocení. Tento návrh však 

nezískal jednoznačnou podporu na předcházejících jednáních PS Udržitelná doprava 

a PS Zelená aglomerace. 

 Členové pracovní skupiny nevyjádřili podporu pro tento návrh. 

 

8. Závěrečné shrnutí  

 Ing. Kolářová poté přednesla plán budoucích prací týmu ITI. Na počátku září bude 

schvalována ISg Zastupitelstvem města Zlína; dále je potřeba dopracovat hodnotící 

kritéria a připravit finální znění výzev k předkládání projektových záměrů pro naplnění 

programových rámců; dokončit jednání se zástupci z řad možných žadatelů; provést 

personální změny ve složení PS a ŘV v návaznosti na výsledky komunálních voleb v září 

2022. 

 Návrhy a připomínky ke kritériím a harmonogramu výzev mohou členové PS zasílat na 

e-mail manažerky ITI do 18. 8. 2022. 
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 O termínu dalšího jednání PS budou členové informováni. Předpokládá se jednání 

v listopadu 2022. 

 Místopředseda PS M. Smola poděkoval všem zúčastněným za účast a rozloučil se. 

Následně bylo jednání pracovní skupiny ukončeno.  

 

9. Doplnění zápisu 

 K zápisu se s připomínkami vyjádřil starosta M. Teplý a L. Trčka, který připomínky 

vytvořil ve spolupráci s UTB. Připomínky L. Trčky se týkaly především kritérií k výzvě 

z OP TAK. 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Adéla Kolářová 

Dne:    

 

 

 

Ověřil: Ing. et Ing. Martin Habuda 

Dne:     
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